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Why Shouldn’t Christians Accept Millions of Years?

Terry Mortenson
 There is an intensifying controversy in the church all over the world regarding the age of the earth. For the first 18 centuries of church history, the almost universal belief of Christians was that God created the world in six literal days roughly 4,000 years before Christ and destroyed the world with a global Flood at the time of Noah.

But about 200 years ago some scientists developed new theories of earth history, which proposed that the earth and universe are millions of years old. Over the past 200 years Christian leaders have made various attempts to fit the millions of years into the Bible. These include the day-age view, gap theory, local flood view, framework hypothesis, theistic evolution, and progressive creation.
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A growing number of Christians (now called young-earth creationists), including many scientists, hold to the traditional view, believing it to be the only view that is truly faithful to Scripture and that fits the scientific evidence far better than the reigning old-earth evolutionary theory.

Many Christians say that the age of the earth is an unimportant and divisive side issue that hinders the proclamation of the gospel. But is that really the case? Answers in Genesis and many other creationist organizations think not.

In this chapter, I want to introduce you to some of the reasons we think that Christians cannot accept the millions of years without doing great damage to the church and her witness in the world. Other chapters in this book will go into much more detail on these issues.

1. The Bible clearly teaches that God created in six literal, 24-hour days a few thousand years ago. The Hebrew word for day in Genesis 1 is yom. In the vast majority of its uses in the Old Testament it means a literal day; and where it doesn’t, the context makes this clear.

2. The context of Genesis 1 clearly shows that the days of creation were literal days.First, yom is defined the first time it is used in the Bible (Genesis 1:4–5) in its two literal senses: the light portion of the light/dark cycle and the whole light/dark cycle. Second, yomis used with “evening” and “morning.” Everywhere these two words are used in the Old Testament, either together or separately and with or without yom in the context, they always mean a literal evening or morning of a literal day. Third, yom is modified with a number: one day, second day, third day, etc., which everywhere else in the Old Testament indicates literal days. Fourth, yom is defined literally in Genesis 1:14 in relation to the heavenly bodies.

[image: image2.jpg]]
—. ISUSED

IN THE OLD TESTAMENT

“YOM” = "DAY”

WHY ONLY
QUESTION

GENESIS?




3. The genealogies of Genesis 5 and 11 make it clear that the creation days happened only about 6,000 years ago. It is transparent from the genealogies of Genesis 5 and 11 (which give very detailed chronological information, unlike the clearly abbreviated genealogy in Matthew 1 and other chronological information in the Bible that the Creation Week took place only about 6,000 years ago.

4. Exodus 20:9–11 blocks all attempts to fit millions of years into Genesis 1. “Six days you shall labor and do all your work, but the seventh day is a sabbath of the LORD your God; in it you shall not do any work, you or your son or your daughter, your male or your female servant or your cattle or your sojourner who stays with you. For in six days the LORD made the heavens and the earth, the sea and all that is in them, and rested on the seventh day; therefore the LORD blessed the sabbath day and made it holy” (Exodus 20:9-11).

This passage gives the reason for God’s command to Israel to work six days and then take a sabbath rest. Yom is used in both parts of the commandment. If God meant that the Jews were to work six days because He created over six long periods of time, He could have said that using one of three indefinite Hebrew time words. He chose the only word that means a literal day, and the Jews understood it literally (until the idea of millions of years developed in the early nineteenth century). For this reason, the day-age view or framework hypothesis must be rejected. The gap theory or any other attempt to put millions of years before the six days are also false because God says that in six days He made the heaven and the earth and the sea and all that is in them. So He made everything in those six literal days and nothing before the first day.

5. Noah’s Flood washes away millions of years. The evidence in Genesis 6–9 for a global catastrophic flood is overwhelming. For example, the Flood was intended to destroy not only all sinful people but also all land animals and birds and the surface of the earth, which only a global flood could accomplish. The Ark’s purpose was to save two of every kind of land animal and bird (and seven of some) to repopulate the earth after the Flood. The Ark was totally unnecessary if the Flood was only local. People, animals, and birds could have migrated out of the flood zone before it occurred, or the zone could have been populated from creatures outside the area after the Flood. The catastrophic nature of the Flood is seen in the nonstop rain for at least 40 days, which would have produced massive erosion, mud slides, hurricanes, etc. The Hebrew words translated “the fountains of the great deep burst open” (Genesis 7:11) clearly point to tectonic rupturing of the earth’s surface in many places for 150 days, resulting in volcanoes, earthquakes, and tsunamis. Noah’s Flood would produce exactly the kind of complex geological record we see worldwide today: thousands of feet of sediments clearly deposited by water and later hardened into rock and containing billions of fossils. If the year-long Flood is responsible for most of the rock layers and fossils, then those rocks and fossils cannot represent the history of the earth over millions of years, as evolutionists claim.

6. Jesus was a young-earth creationist. Jesus consistently treated the miracle accounts of the Old Testament as straightforward, truthful, historical accounts (e.g., creation of Adam, Noah and the Flood, Lot and his wife in Sodom, Moses and the manna, and Jonah in the fish). He continually affirmed the authority of Scripture over men’s ideas and traditions (Matthew 15:1–9). In Mark 10:6 we have the clearest (but not the only) statement showing that Jesus was a young-earth creationist. He teaches that Adam and Eve were made at the “beginning of creation,” not billions of years after the beginning, as would be the case if the universe were really billions of years old. So, if Jesus was a young-earth creationist, then how can His faithful followers have any other view?
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7. Belief in millions of years undermines the Bible’s teaching on death and on the character of God. Genesis 1 says six times that God called the creation “good,” and when He finished creation on Day 6, He called everything “very good.” Man and animals and birds were originally vegetarian (Gen. 1:29–30, plants are not “living creatures,” as people and animals are, according to Scripture). But Adam and Eve sinned, resulting in the judgment of God on the whole creation. Instantly Adam and Eve died spiritually, and after God’s curse they began to die physically. The serpent and Eve were changed physically and the ground itself was cursed (Genesis 3:14–19). The whole creation now groans in bondage to corruption, waiting for the final redemption of Christians (Romans 8:19–25) when we will see the restoration of all things (Acts 3:21, Colossians 1:20) to a state similar to the pre-Fall world, when there will be no more carnivorous behavior (Isaiah11:6–9) and no disease, suffering, or death (Revelation 21:3–5) because there will be no more Curse (Revelation 22:3). To accept millions of years of animal death before the creation and Fall of man contradicts and destroys the Bible’s teaching on death and the full redemptive work of Christ. It also makes God into a bumbling, cruel creator who uses (or can’t prevent) disease, natural disasters, and extinctions to mar His creative work, without any moral cause, but still calls it all “very good.”

8. The idea of millions of years did not come from the scientific facts. This idea of long ages was developed by deistic and atheistic geologists in the late eighteenth and early nineteenth centuries. These men used antibiblical philosophical and religious assumptions to interpret the geological observations in a way that plainly contradicted the biblical account of creation, the Flood, and the age of the earth. Most church leaders and scholars quickly compromised using the gap theory, day-age view, local flood view, etc. to try to fit “deep time” into the Bible. But they did not understand the geological arguments, and they did not defend their views by careful Bible study. The “deep time” idea flows out of naturalistic assumptions, not scientific observations.

9. Radiometric dating methods do not prove millions of years. Radiometric dating was not developed until the early twentieth century, by which time virtually the whole world had already accepted the millions of years. For many years creation scientists have cited numerous examples in the published scientific literature of these dating methods clearly giving erroneous dates (e.g., a date of millions of years for lava flows that occurred in the past few hundred years or even decades). In recent years creationists in the RATE project have done experimental, theoretical, and field research to uncover more such evidence (e.g., diamonds and coal, which the evolutionists say are millions of years old, were dated by carbon-14 to be only thousands of years old) and to show that decay rates were orders of magnitude faster in the past, which shrinks the millions of years to thousands of years, confirming the Bible.1
Conclusion

These are just some of the reasons why we believe that the Bible is giving us the true history of the world. God’s Word must be the final authority on all matters about which it speaks—not just the moral and spiritual matters, but also its teachings that bear on history, archaeology, andscience.

What is at stake here is the authority of Scripture, the character of God, the doctrine of death, and the very foundation of the gospel. If the early chapters of Genesis are not true literal history, then faith in the rest of the Bible is undermined, including its teaching about salvation and morality. I urge you to carefully read the other chapters in this book. The health of the church, the effectiveness of her mission to a lost world, and the glory of God are at stake.

基督徒为什么不应该接受 地球的年龄是几百万年？by Terry Mortenson

全世界所有教会关于地球年龄的争论愈演愈烈。在教会历史最初1800年，几乎所有基督徒一致相信：在基督降生以前4000年左右， 神在六个真实的日之内创造了世界，并在挪亚时代用全球性洪水毁灭了世界。
但是，大约二百年前，一些科学家发展了一套关于地球历史的新理论。他们主张，地球和宇宙有几百万年之久。二百多年来，基督徒领袖们做了许多不同的尝试要把几百万年与圣经相调和。这些尝试包括一日千年说（day-age view）﹑间隙论（gap theory）﹑局部洪水说 （local flood theory）﹑文学体裁说 （framework hypothesis）﹑神导进化论（theistic evolution）和渐进创造论（progressive creation）。
越来越多的基督徒（现在被称为年轻地球创造论者），包括许多科学家在内，坚持传统观点，相信它是惟一忠实圣经的观点。这种观点比占支配地位且相信地球年龄古老的进化论更符合科学证据。
许多基督徒说，地球年龄是一个次要且易造成纷争的枝节问题，对它加以强调会拦阻福音的传扬。真是这种情况吗？ 创世记解答（Answers in Gensis）和许多其它创造论组织的看法并非如此。
在本章中，我想要介绍一下不接受地球有几百万年就不会损害教会和教会在世界上见证的一些原因。本书的其它章节将会继续深入探讨这些问题。
1. 圣经清楚地教导，神在几千年前六个二十四小时的日子之内创造了万物。 
创世记第一章的日的希伯来文是yom。在旧约大多数的用法中，该词的意思是一个真实的日；上下文对此作了清楚的说明。
2. 创世记第一章的上下文清楚显示，创造的日是按字义解释的日。 
第一， yom在圣经中首次使用时，它的定义有两个层面：光明/黑暗循环的光明部分和整个光明/黑暗循环。第二， yom是与 “晚上”和 “早晨”一起使用的。在旧约中，这两个词的意思是真实的晚上和早晨。第三， yom是与数词一起使用的：一天﹑二天和三天。它在旧约其它地方也显示了真实的日。第四， 在创世记一章第14节（这是一个与天体有关的经文）中，它是按字义解释定义的。
3. 创世记第五章和第十一章清楚地说明创造日只是发生在六千年前。 
创世记第五章和第十一章的家谱（不像马太福音第一章中缩略形式的家谱，这两章提供了非常详细的年代信息）以及圣经中的其它年代信息清楚显示，创造周仅仅是在六千年前发生的。
4. 出埃及记二十章9至11节阻止了地球有几百万年历史的信仰与创世记第一章相调和的一切尝试。 
“因为六日之内，耶和华造天﹑地﹑海，和其中的万物，第七日便安息，所以耶和华赐福于安息日，定为圣日”（出埃及二十：9-11）。 
这节经文是神吩咐以色列人工作六日后有安息的原因。 Yom这个词被用在此诫命的两个部分中。如果神的意思是犹太人工作六日乃因他的创造经过六段很长的时期，那么它可能会用三个不定的希伯来词表达时间。但他选择了一个可以按字义解释的希伯来词 “日”。犹太人也按字义理解的（直到几百万年的概念在十九世纪初期形成）。因此，我们必须拒绝一日千年说和文学框架说。间隙论或其它把几百万年放在六日之前的尝试也是错误的，因为神说： 他是在六个真实的日之内创造了万物。在第一日之前什么也没有。
5. 挪亚洪水和地球历史有几百万年是不一致的。 
在创世记6至9章中，支持全球灾难性洪水的证据是压倒性的。例如，洪水不仅毁灭了所有犯罪的人，而且也包括所有的陆生动物和鸟类。这种结果只能是全球性洪水造成的。 方舟的目的是拯救每种陆生动物和鸟类中的两个（有些是七个）在洪水后遍满全地。如果洪水只是局部性的，那么方舟的存在是没有必要的，因为人﹑动物和鸟类可以从发生洪水的地区迁徙到其它地区， 或洪水后其它地区的动物可以来到发生洪水的地区生存。洪水的灾难性可以从至少四十天没有不间断的雨中看到。这会带来大规模的侵蚀﹑泥石流和飓风等。译为 “大渊的泉源都裂开了”（创世记七：11）的希伯来文清楚显示，许多地方的地壳发生了破裂。这种状况持续了150日，从而导致火山﹑地震和海啸产生。挪亚洪水带来的复杂地质记录今日仍然可以在全球范围内看到：几千英尺因水流作用形成的沉积物 （后来在岩层中硬化）中包含几十亿化石。如果持续一年的洪水是大多数岩层和化石形成的主要原因，那么那些岩层和化石就无法代表地球历史有几百万年。这个结果与进化论者的宣称是不同的。
6. 耶稣是年轻地球创造论者。 
耶稣对待旧约的神迹记录一贯是按字义解释的。他视这些记录是直接﹑真实和历史的记录（例如，亚当的受造﹑挪亚和洪水﹑在所多玛的罗得和他的妻子，以及大鱼中的约拿）。他不断地证实圣经的权威高于人的观念和传统（马太福音十五：1-9）。在马可福音十六章第6节中，我们有最清楚的（但不是惟一的）陈述显示耶稣是年轻地球的创造论者。他教导说，亚当和夏娃是 “创造起初”受造的，而不是创造开始后几十亿年。如果耶稣是年轻地球的创造论者，那么他忠心的跟随者怎能接纳其它任何观点呢？
7. 地球产生几百万年的信仰破坏了圣经关于死亡和神属性的教导根基。 
根据创世记第一章的记载，神六次说他所造的 “甚好”。当他在第六日完成创造的时候，他说他所造的一切都 “甚好”。人﹑动物和鸟类最初是素食主义者（创世记一：29-30）。根据这段经文，与人和动物不同， 植物不是有生命的物。 但是亚当和夏娃犯罪，他们的罪影响到所有的创造物。亚当和夏娃立刻在属灵上死亡了。当神咒诅以后，他们开始了肉体上的死亡。蛇和夏娃的身体发生改变。地本身也受到咒诅（创世记三：14-19）。一切受造之物一同叹息﹑劳苦，直等到我们基督徒的身体得赎（罗马书八：19-25）。那时我们会看到万物的复兴 （使徒行传三：21；歌罗西书一：20）。像堕落以前的世界一样，万物复兴之时不再有食肉的行为（以赛亚书十一：6-9），不再有疾病﹑痛苦和死亡（启示录二十一：3-5），因为不再有咒诅（启示录二十二：3）。接受创造和人的堕落之前几百万年就有动物有死亡，不仅会破坏圣经关于死亡和基督完备救赎的教导，也会把神变成拙劣﹑残酷的创造者，因为他毫无任何道德理由地使用死亡﹑自然灾害和种的灭绝破坏自己的创造工作，却仍然说自己所造的都”甚好”。
8. 地球产生几百万年的概念并非来自科学事实。 
地球有很长年代的概念是由自然神论和无神论地质学家在十八世记晚期和十九世纪早期首先提出的。这些人用反对圣经的哲学和宗教假设解释所观察到的地质现象。这些假设显然是与圣经的创造﹑洪水和地球年龄之记录相矛盾的。大多数教会领袖和学者很快使用间隙论﹑一日千年说和局部洪水观加以妥协，试图把这种”深奥时间（deep time）”与圣经相调和。但是，他们并不理解地质学论据，也没有藉着认真研究圣经对他们的观点加以辩护。 “深奥时间”的概念来自自然主义的假设，而非科学观察。
9. 放射性测年法没有证明地球有几百万年。 
放射性测年法一直到二十世纪初期才发展形成的。当时整个世界实际上都已经接受地球有几百万年。很多关于测年法的资料现已出版。多年来，创造论科学家从这些资料中引用了许多明显给出错误年代的例子（例如，发生在过去几百年或甚至几十年的熔岩流被测定的时期为几百万年）。近年来，RATE项目的创造论者已经做了大量实验﹑理论和实地的调查研究，以便揭开更多这样的证据（例如，钻石和煤—进化论者说它们有几百万年，而碳-14所测定的年代只有几千年），以及显示衰变率过去是成数量级变化的。这种研究把几百万年缩短到几千，从而证明了圣经的真实性。
结论
这就是为什么我们相信圣经提供了真实世界历史的一些原因。神的话语在它所谈论的一切问题上必须成为我们最终的权威—不仅是道德和属灵的问题，而且也包括它对历史﹑考古学和科学方面的教导。
圣经的权威﹑神的属性﹑死亡的教义和福音的根基现在濒临危险当中。如果创世记开始的几章不是真实的历史， 就会破坏我们对圣经其它部分的信心， 包括关于救恩和道德的教导。我强烈希望你认真阅读本书其它章目。教会的健康﹑对失丧世人的见证和神的荣耀都是得失攸关的问题。
Couldn’t God Have Used Evolution? by Ken Ham on August 22, 2007
During the Scopes Trial in 1925, ACLU attorney Clarence Darrow placed William Jennings Bryan (seen as the man representing Christianity) on the stand and questioned him about his faith. In his questioning, Darrow pitted Bryan’s faith in the Bible against his belief in modern scientific thinking. Darrow questioned Bryan about the meaning of the word “day” in Genesis. Bryan’s answer rejected the clear teaching of Scripture, which indicates that the days of Genesis 1 are six actual days of approximately 24 hours. Bryan accepted modern evolutionary thinking instead when he said, “I think it would be just as easy for the kind of God we believe in to make the earth in six days as in six years or in six million years or in 600 million years. I do not think it important whether we believe one or the other.”1 This is not the first time a Christian has rejected the intended meaning of God’s Word, and it certainly will not be the last.

Many Christians today claim that millions of years of earth history fit with the Bible and that God could have used evolutionary processes to create. This idea is not a recent invention. For over 200 years, many theologians have attempted such harmonizations in response to the work of people like Charles Darwin and Scottish geologist Charles Lyell, who helped popularize the idea of millions of years of earth history and slow geological processes.

When we consider the possibility that God used evolutionary processes to create over millions of years, we are faced with serious consequences: the Word of God is no longer authoritative, and the character of our loving God is questioned.

Scriptural Implications

Already in Darwin’s day, one of the leading evolutionists saw the compromise involved in claiming that God used evolution, and his insightful comments are worth reading again. Once you accept evolution and its implications about history, then man becomes free to pick and choose which parts of the Bible he wants to accept.

From an Evolutionist’s Perspective

The leading humanist of Darwin’s day, Thomas Huxley (1825–1895), eloquently pointed out the inconsistencies of reinterpreting Scripture to fit with popular scientific thinking. Huxley, an ardent evolutionary humanist, was known as “Darwin’s bulldog,” as he did more to popularize Darwin’s ideas than Darwin himself. Huxley understood Christianity much more clearly than did compromising theologians who tried to add evolution and millions of years to the Bible. He used their compromise against them to help his cause in undermining Christianity.

In his essay “Lights of the Church and Science,” Huxley stated,

I am fairly at a loss to comprehend how anyone, for a moment, can doubt thatChristian theology must stand or fall with the historical trustworthiness of the Jewish Scriptures. The very conception of the Messiah, or Christ, is inextricably interwoven with Jewish history; the identification of Jesus of Nazareth with that Messiah rests upon the interpretation of the passages of the Hebrew Scriptures which have no evidential value unless they possess the historical character assigned to them. If the covenant with Abraham was not made; if circumcision and sacrifices were not ordained by Jahveh; if the ‘ten words’ were not written by God’s hand on the stone tables; if Abraham is more or less a mythical hero, such as Theseus; the Story of the Deluge a fiction; that of the Fall a legend; and that of the Creation the dream of a seer; if all these definite and detailed narratives of apparently real events have no more value as history than have the stories of the regal period of Rome—what is to be said about the Messianic doctrine, which is so much less clearly enunciated: And what about the authority of the writers of the books of the New Testament, who, on this theory, have not merely accepted flimsy fictions for solid truths, but have built the very foundations of Christian dogma upon legendary quicksands?2
Huxley made the point that if we are to believe the New Testament doctrines, we must believe the historical account of Genesis as historical truth.

Huxley was definitely out to destroy the truth of the biblical record. When people rejected the Bible, he was happy. But when they tried to harmonize evolutionary ideas with the Bible and reinterpret it, he vigorously attacked this position.

I confess I soon lose my way when I try to follow those who walk delicately among “types” and allegories. A certain passion for clearness forces me to ask, bluntly, whether the writer means to say that Jesus did not believe the stories in question or that he did? When Jesus spoke, as a matter of fact, that “the Flood came and destroyed them all,” did he believe that the Deluge really took place, or not? It seems to me that, as the narrative mentions Noah’s wife, and his sons’ wives, there is good scriptural warranty for the statement that the antediluvians married and were given in marriage: and I should have thought that their eating and drinking might be assumed by the firmest believer in the literal truth of the story. Moreover, I venture to ask what sort of value, as an illustration of God’s methods of dealing with sin, has an account of an event that never happened? If no Flood swept the careless people away, how is the warning of more worth than the cry of ‘Wolf ’ when there is no wolf? 3
Huxley then gave a lesson on New Testament theology. He quoted Matthew 19:4–5: “And He answered and said to them, ‘Have you not read that He who made them at the beginning “made them male and female,” and said, “For this reason a man shall leave his father and mother and be joined to his wife, and the two shall become one flesh”?’” Huxley commented, “If divine authority is not here claimed for the twenty-fourth verse of the second chapter of Genesis, what is the value of language? And again, I ask, if one may play fast and loose with the story of the Fall as a ‘type’ or ‘allegory,’ what becomes of the foundation of Pauline theology?”4
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And to substantiate this, Huxley quoted 1 Corinthians 15:21–22: “For since by man came death, by Man also came the resurrection of the dead. For as in Adam all die, even so in Christ all shall be made alive.”

Huxley continued, “If Adam may be held to be no more real a personage than Prometheus, and if the story of the Fall is merely an instructive ‘type,’ comparable to the profound Promethean mythos, what value has Paul’s dialectic?”5
Thus, concerning those who accepted the New Testament doctrines that Paul and Christ teach but rejected Genesis as literal history, Huxley claimed “the melancholy fact remains, that the position they have taken up is hopelessly untenable.”6
He was adamant that science (by which he meant evolutionary, long-age ideas about the past) had proven that one cannot intelligently accept the Genesis account of creation and the Flood as historical truth. He further pointed out that various doctrines in the New Testament are dependent on the truth of these events, such as Paul’s teaching on the doctrine of sin, Christ’s teaching on the doctrine of marriage, and the warning of future judgment. Huxley mocked those who try to harmonize evolution and millions of years with the Bible, because it requires them to give up a historical Genesis while still trying to hold to the doctrines of the New Testament.

What was Huxley’s point? He insisted that the theologians had to accept evolution and millions of years, but he pointed out that, to be consistent, they had to give up the Bible totally. Compromise is impossible.

From the Teaching of Christian Leaders

B. B. Warfield and Charles Hodge, great leaders of the Christian faith during the 1800s, adopted the billions-of-years belief concerning the age of the earth and reinterpreted Genesis 1 accordingly. In regard to a discussion on Genesis 1 and the days of creation, Hodge said, “The Church has been forced more than once to alter her interpretation of the Bible to accommodate the discoveries of science. But this has been done without doing any violence to the Scriptures or in any degree impairing their authority.”7
The book of Genesis teaches that death is the result of Adam’s sin (Genesis 3:19; Romans 5:12,8:18–22) and that all of God’s creation was “very good” upon its completion (Genesis 1:31). All animals and humans were originally vegetarian (Genesis 1:29–30). But if we compromise on the history of Genesis by adding millions of years, we must believe that death and disease were part of the world before Adam sinned. You see, the (alleged) millions of years of earth history in thefossil record shows evidence of animals eating each other,8 diseases like cancer in their bones,9violence, plants with thorns,10 and so on. All of this supposedly takes place before man appears on the scene, and thus before sin (and its curse of death, disease, thorns, carnivory, etc.) entered the world.

Christians who believe in an old earth (billions of years) need to come to grips with the real nature of the god of an old earth—it is not the loving God of the Bible. Even many conservative, evangelical Christian leaders accept and actively promote a belief in millions and billions of years for the age of rocks. How could a God of love allow such horrible processes as disease, suffering, and death for millions of years as part of His “very good” creation?

Interestingly, the liberal camp points out the inconsistencies in holding to an old earth while trying to cling to evangelical Christianity. For instance, Bishop John Shelby Spong, the retired bishop of the Episcopal Diocese of Newark, states:

The Bible began with the assumption that God had created a finished and perfect world from which human beings had fallen away in an act of cosmic rebellion. Original sin was the reality in which all life was presumed to live. Darwin postulated instead an unfinished and thus imperfect creation ... . Human beings did not fall from perfection into sin as the Church had taught for centuries ... . Thus the basic myth of Christianity that interpreted Jesus as a divine emissary who came to rescue the victims of the fall from the results of their original sin became inoperative.11
This is an obvious reference to the millions of years associated with the fossil record. The god of an old earth is one who uses death as part of creating. Death, therefore, can’t be the penalty for sin and can’t be described as the last enemy (1 Corinthians 15:26).

The god of an old earth cannot therefore be the God of the Bible who is able to save us from sin and death. Thus, when Christians compromise with the millions of years attributed by many scientists to the fossil record, they are, in that sense, seemingly worshipping a different god—the cruel god of an old earth.

People must remember that God created a perfect world; so when they look at this present world, they are not looking at the nature of God but at the results of our sin.

The God of the Bible, the God of mercy, grace, and love, sent His one and only Son to become a man (but God nonetheless), to become our sinbearer so that we could be saved from sin and eternal separation from God. As 2 Corinthians 5:21 says, “For He has made Him who knew no sin, to be sin for us, that we might become the righteousness of God in Him.”

There’s no doubt—the god of an old earth destroys the gospel.

Door of Compromise

Now it is true that rejection of six literal days doesn’t ultimately affect one’s salvation, if one is truly born again. However, we need to stand back and look at the big picture.
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In many nations, the Word of God was once widely respected and taken seriously. But once the door of compromise is unlocked, once Christian leaders concede that we shouldn’t interpret the Bible as written in Genesis, why should the world take heed of God’s Word in any area? Because the church has told the world that one can use man’s interpretation of the world, such as billions of years, to reinterpret the Bible, this Book is seen as an outdated, scientifically incorrect holy book not intended to be believed as written.

As each subsequent generation has pushed this door of compromise open farther and farther, they are increasingly not accepting the morality or salvation of the Bible either. After all, if the history in Genesis is not correct, how can one be sure the rest is correct? Jesus said, “If I have told you earthly things, and you do not believe, how will you believe if I tell you of heavenly things?” (John 3:12).

The battle is not one of young earth vs. old earth, or billions of years vs. six days, or creation vs. evolution—the real battle is the authority of the Word of God vs. man’s fallible opinions.

Why do Christians believe in the bodily Resurrection of Jesus Christ? Because of the words of Scripture (“according to the Scriptures”).

And why should Christians believe in the six literal days of creation? Because of the words of Scripture (“In six days the Lord made ...”).

The real issue is one of authority—is God’s Word the authority, or is man’s word the authority? So, couldn’t God have used evolution to create? The answer is No. A belief in millions of years of evolution not only contradicts the clear teaching of Genesis and the rest of Scripture but also impugns the character of God. He told us in the book of Genesis that He created the whole universe and everything in it in six days by His word: “Then God said ... .” His Word is the evidence of how and when God created, and His Word is incredibly clear.
神难道不会使用进化吗？by Ken Ham

在1925年斯科普斯审讯 （Scopes Trials）期间， ACLU（美国公民自由协会）的律师克拉仑斯·达柔（Clarence Darrow）与威廉·詹尼斯·布赖恩（William Jennings Bryan）[此人是基督教的代表]对抗，并对他的信仰提出质疑。在达柔的质疑中， 他使布赖恩对圣经的信仰，和自己对现代科学思想的信念对立起来。达柔质疑创世记中”日”一词的意义。 布赖恩没有用圣经清楚的教导回答。圣经指出，创世记第一章的日是六个近似24小时的真实的日。 布赖恩接受了现代进化论的思想，说道： “对于我们所相信的神来说，他在六日之内创造地球，正如他在六百万或六亿年一样容易。无论我们相信哪一种观点， 我认为这都是不重要的。”这不是基督徒第一次有意不接受神话语的意义，并且一定不是最后一次。
今日许多基督徒宣称，地球历史有几百万年是与圣经相符的，并且神可能使用进化过程创造。这种概念不是最新的发明。二百多年来，许多神学家试图把圣经与达尔文和苏格兰地质学家莱尔（Charles Lyell）的著作调和起来。莱尔宣扬地球历史有几百万年和缓慢的地质过程。
当我们认为神用进化的过程创造了百万年，我们就会面对非常严重的后果：神的话语就失去了权威性，全爱的神性就有疑问。
对经文的妥协
在达尔文的时代，一位最主要的进化论者看到了 ‘神使用进化’这一宣称所含有的妥协。他对此富有洞察力的评论值得再次阅读。一旦你接受进化论以及关于 对它历史的妥协，人就会随意选择圣经中哪一部分是他自己想要接受的。
从进化论者的观点来看
在达尔文的时代，最主要的人文主义者是赫胥黎（Thomas Huxley）[1825-1895]。他雄辩地指出重新解释圣经与流行的科学思想调和是不一致的。赫胥黎是一位非常热心的进化论人文主义者。他被称为”达尔文的哈巴狗”，因为他比达尔文本人做了更多工作宣扬进化论。有些妥协的神学家试图把进化论与几百万年加入圣经之内。
赫胥黎比这些人更清楚地了解基督教。他利用他们的妥协来破坏基督信仰的根基。
在他的论文‘教会与科学的光’中，Huxley说道：
我简直不能理解，人们怎能用犹太圣经的历史可靠性，来确立基督教的神学立场。‘弥赛亚’或‘基督’的概念是与犹太历史复杂地交织在一起的。拿撒勒人耶稣与这位弥赛亚是同一个人。这一观念要依赖希伯来文圣经的解释。如果这些经文没有历史性，它们就没有可作证据的价值。如果神没有与亚伯拉罕立约；如果割礼或献祭不是雅威所设立的；如果十诫并非神亲手写在石板上的；如果亚伯拉罕像忒休斯（Theseus）一样只是神话故事中的英雄；那么洪水的故事只是纯属虚构；人类的堕落只是传说；创造只是占卜者的梦；如果那些显然属于真实历史事件的明确而又详细的叙述，与罗马君主时期的故事有同样的价值—那么我们怎么看待弥赛亚的教训呢（圣经对此没有清楚地阐述）？新约作者的权威又如何呢？照这种说法，他们不仅接受浅薄的虚构故事来支持坚实的真理，而且也把基督信仰的教义建立在这些传说的流沙之上。
赫胥黎强调，如果我们要相信新约的教义，我们必须把创世记所记载的历史作为历史事实来相信。
赫胥黎无疑是想要破坏圣经所记载的真理。当人们不接纳圣经的时候，他会非常高兴。但是，当人们试图把进化论的概念与圣经调和并重新解释的时候，他会非常强烈地攻击这种立场。
我承认，当我想要跟随那些谨慎地走在 “表记”或寓意中的人时，我就会很快迷失方向。想要明白真相的热情迫使我想去直接地问，耶稣是否相信这些有疑问的故事？事实上，当耶稣说”洪水来毁灭了他们”，他是否相信洪水真的发生过？当圣经提到挪亚的妻子和他的儿媳时，对我来说似乎没有好的圣经根据接受关于洪水前人们嫁娶的陈述：而且我也认为，他们又吃又喝是那些顽固相信这一故事字面真理之人所作的假设。此外，我要大胆地问： “用这种从未发生过事件的记录，作为神处理罪之方法有何价值？”如果洪水没有冲走过那些没有留心的人，那么这种警告比没有狼时喊 “狼来了”怎能更有价值呢？
上了一堂关于新约神学的课。他引用马太福音十九章4-5节： “耶稣回答说： ‘那起初造人的，是造男造女’，并且说： ‘人要离开父母，与妻子连合，二人成为一体。’”。 赫胥黎注解道： “如果创世记二章第24节不是依据要求得到神圣权柄，语言的价值何在？再者，我要问，如果有人轻率地把堕落的故事当作 ‘表记’或 ‘寓意’，那么保罗神学的根基何在？
为证实这一立场， 赫胥黎引用哥林多前书十五章第21-22节： “死既是因一人而来，死人复活也是因一人而来。在亚当里众人都死了；照样，在基督里众人也都要复活。”
赫胥黎继续说道： “如果亚当被认为不再是真实的人物，而是普罗米修斯（造福于人类的神），如果堕落的故事仅仅是一个有教育意义的 ‘表记’，那么与深奥的普罗米修斯神话（Promethean mythos）相比，保罗的辩证有何价值可言？”
因此，关于那些接受保罗和基督所教导的新约教训，却不接受创世记为真实历史的人， 赫胥黎宣称 “令人悲哀的事实仍然存在，而他们所采取的立场是无望地站不住脚的。”
他坚持科学（他的意思是关于过去很长时期进化的观点）已经证明，人无法用理智接受创世记中的创造记述和洪水作为历史真理。他进一步指出，新约中各种不同的教义是依赖这些事件的真实性的，如保罗关于罪论的教导﹑基督关于婚姻观的教导和将来审判的警告。 赫胥黎嘲笑那些试图把进化和几百万年与圣经调和在一起的人，因为这种调和要求他们在仍然坚持新约教训的同时放弃合乎历史的创世记。
赫胥黎的话是什么意思？他主张，神学家必须接受进化和几百万年，但他也指出，要有一贯性， 他们必须完全放弃圣经。妥协是不可能的。
从基督徒领袖的教训来看
十八世纪，基督信仰伟大的领袖华菲尔德（B。B。Warfield）和贺治（Charles Hodge），接受了关于地球有几十亿年历史的信仰，并对创世记第一章重新作出相应的解释。
关于对创世记的讨论和创造日，贺治说道： “教会不止一次被迫更改她对圣经的解释来适应科学的发现。但是，这种做法并非曲解圣经，或在任何程度上削减圣经的权威。”
即使华菲尔德和贺治的大部分教导是合乎圣经的，但这两个人打开了妥协之门， 于是开始削弱了圣经的权威。一旦基督徒向世人承认我们不必按照字义解释创世记，而可以使用外界的信仰重新解释圣经（例如，关于地球年龄），这就会为重新解释整本圣经大开方便之门。一旦这个门被打开，后来的世代将会把它推开的甚至更远。
在圣经里面的许多例子中，我们看到某一代的妥协通常会在下一代更妥协。这种妥协是在敬虔的根基受侵蚀不久之后（例如，以色列的诸王；列王记下十四到十六章的偶像崇拜，尤其是根据出埃及记二十章4至6节）。
华菲尔德和贺治教导说，圣经可以并且应该被更改来适应最新的”科学”发现（实际上是对过去的人为解释），而他们同时宣称，神话语中其它教导的权威仍然存在。但是，这种思想是错误的。我们怎么能对神话语的某一部分开放，而不触及其它部分呢？这是行不通的。
增加进化论到神的创造之内会严重使圣经妥协，因为它削弱并攻击了神话语的权威。
对神本性的妥协
相信神用进化，或几百万年地球历史可以与圣经调和，会带来另一结果：神的本性会受人质疑。
创世记教导，死亡是亚当犯罪的结果（创世记三：29；罗马书五：12，八：18-22），神一切所造的都 “甚好”（创世记一：31）。所有的动物和植物最初都是素食主义者（创世记一：29-30）。但是，如果我们用增添几百万年到创造中的方式妥协创世记的历史，我们就必须相信，死亡和疾病在亚当犯罪之前是世界的一部分。你看，化石记录中（假定的）几百万历史显示的证据如下：动物互相残食﹑在它们骨中像癌一样的疾病﹑暴力﹑和荆棘生长在一起的植物等等。据推测，所有这一切都发生在人类出现以前，因此是在罪（和它带来的死亡﹑疾病﹑荆棘和食肉等咒诅）以前进入世界的。
相信古老地球（几十亿年）的基督徒需要了解古老地球之神祗的真实本质—它不是圣经中那位慈爱的神。甚至许多保守的福音派基督徒领袖也接受并积极宣扬岩石年龄有几百万或几十亿年的信仰。慈爱的神怎么会容许这种经历几百万年的恐怖过程，如疾病﹑痛苦和死亡作为他”甚好”受造物的一部分呢？
有趣的是，自由派阵营指出坚持古老地球而试图坚守福音派是不一致的立场。
例如，美国纽约圣公会教区已退休的主教John Shelby Spong陈述道：
圣经是以神创造一个已完成的完美世界这一假设开始的。人类因着悖逆行动堕落而与神远离。原罪是一切生命的实际。达尔文假定地球是未完成的，因此是不完美的……人类没有从完美堕落到罪，这是与教会数世记以来的教导不同的……因此，基督教解释耶稣为神的使者是纯属虚构。耶稣来到地上为要拯救受堕落（因着原罪的结果）之害的人是无效的。
这里明显是指着与化石记录有关联系在一起的几百万年学说的。古老地球的神祗是一位用死亡作为创造的一部分的神。因此，死亡不可能是罪的刑罚，也不可以被描述为最后的敌人（哥林多前书十五：26）。
所以，古老地球的神祗不可能是圣经中拯救我们脱离罪和死亡的神。因此，当基督徒与许多科学家认为化石记录有几百万年这一妥协信仰的时候，从这个意义来看，他们是在敬拜另一不同的神—古老地球残酷的神祗。
人们必须记住，神创造了完美的世界；所以当他们看现在这个世界的时候，他们不会看到神的本性，而是我们罪的结果。
圣经中的神是充满怜悯﹑恩典和慈爱的神。他差自己的独生子成为人（亦是神），来担负我们的罪，以至我们能被从罪和与神永恒的分离中获得拯救。正如哥林多后书五章第21节所说的： “神使那无罪的，替我们成为罪，好叫我们在他里面成为神的义”。
毫无疑问—古老地球的神祗毁灭福音。
妥协之门
确实， 如果一个人真有重生的话，那么不接受六个真实的日并不会最终影响人的救恩。可是，我们需要站立在真理上，并要看到这幅大图画。
在许多国家，神的话语曾经受到广泛的尊重，并得到严肃地对待。但是，一旦妥协之门被打开，一旦基督徒领袖承认我们不应该按字义解释创世记的经文，那么世人怎么会重视神的话语呢？因为教会已经告诉世人我们可以对圣经重新作出解释（如几十亿年），所以这本书会被视为一本过时﹑有科学方面错误的圣书（不是按照字义解释相信的）。
当后来的世代把妥协之门推开越来越远的时候，他们就会渐渐不接受圣经中的道德和救恩观。毕竟，如果创世记中的历史是不准确的，人怎能确定其它的部分是准确的？耶稣曾说： “我对你们说的事，你们尚且不信，若说天上的事，如何能信呢？”（约翰福音三：12）。
这场战争不是年轻地球对古老地球，或六日对几十亿年，或创造对进化的战争—真正的战争是神话语的权威对人的堕落观点的战争。
基督徒为什么相信耶稣基督肉身的复活？因为神的话语（”照圣经所说”）。
基督徒为什么相信按字义解释的六日创造？（”六日之内，耶和华造……”）。
真实的论题是权威的论题—神的话语是权威，还是人的话语是权威？那么，难道神会用进化创造？答案是否定的。对几百万年进化的信仰不仅与圣经清楚的教导和其它经文有矛盾，而且也对神的本性提出了异议。他在创世记告诉我们，他凭着他的话语在六日之内创造了整个宇宙和其上的万物 “神说……”。
他的话语是神如何以及何时创造的证据；他的话语无疑很清楚的。
